
del VALLÈS

«Cada vegada hi ha més adults que

segueixen el tractament d'ortodòncia))

magíno que vostè deu tenir unes dents per
feotes.

-Perfectes, no les té gairebé ningú. Jo tinc
la sort de tenir unes dents raonablement bo
nes, ja que no tinc cap càries, estan ben ali
neades ...

-Li ha costat molt mantenir aquest bon estat

de la seva boca?

-Gens, ja que tot això ve donat per la genètica,
l'alimentació i la higiene,
tres factors que sempre
he cuidat i he tingut molt
en compte. Ja sé que hi
ha persones que seguint
una bona alimentació i

una bona higiene tenen

la mala sort de tenir an

tecedents familiars pro
blemàtics relacionats
amb la geniva i els os

sos, i que tenen proble
mes i no poden fer res,

però ...

-Quina importància
té la salut dental?

-Moltíssima. D'una
banda ens evita dolèn
cies i malalties que po
den tenir conseqüències
més greus si no les aga
fem a temps, i d'altra ju
ga un paper important
dins la nostra estètica,
un aspecte que cada ve

gada té més transcedèn
cia a la societat. En la
mesura que pot, la gent
intenta solucionar cada
dia més aquells proble
mes d'imatge que per a

ell són evidents, i la den
tadura compta molt.

-Vol dir que en molts casos hem passat ja de la
millora per necessitat a l'interès per la bellesa?

-Afortunadament, en totes dues vessants,
s'avança considerablement. La qüestió de la salut
bucal ha dut fins el dentista i I'ortodoncista molta
més gent que fa uns anys, i s'ha produït també -

no podem oblidar el poder que té actualment la
imatge externa- un augment de les persones que
ho fan moguts per raons purament estètiques, per
aconseguir així una autoestima més gran o un millor
aspecte de cara als altres.

-Hem de tenir cura de les dents ...

-Des de ben petits. Nosaltres aconsellem que
els nens es comencin a respatllar les dents a partir
dels dos anys. És una forma de prevenir i una forma
d'introduir a la gent en la cultura d'anar al dentista,
d'igual forma que a ningú no se li ocurreix no portar
el nen al pediatre o al metge de medicina general
de tant en tant.

-Estem parlant d'una cultura i una prevenció
que ens costa molts di-
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xaca.

-Tradicionalment, el
dentista sempre ha cos

tat molts diners. Hem de
tenir en compte que els
materials són molt cars.

-Algun dia entrarà

aquesta especialitat per
la Seguretat Social?

-Si observem els mo

dels d'altres països i l'alt
cost que té, em sembla

que no. Es pot avançar,
això sí, en el camp de la

prevenció i la informació
amb la posada en marxa

de campanyes de cons

cienciació.
-Vostè és especialis

ta en ortodòncia.
-Es tracta d'una divi

sió que ha avançat molt
els darrers anys. Fins ara

hi havia el convenciment

que l'ortodòncia s'aplica
va només als nens, quan
la realitat demostra que
cada dia hi ha més
adults que decideixen

apostar per aquesta especialitat per tal de disposar
d'una bona dentadura. Nosaltres tenim pacients de
totes les edats: de 10 anys, 20, 30, 40 ...

-Amb les noves tècniques ...

-Ara les molèsties són poques, ja que s'han re-

duït fins a la mínima expressió. Nosaltres disposem
de l'última tecnologia, uns aparells coneguts amb el
nom d'lnvisalign que són tota una revolució en el
mercat mundial, tant pel que fa a la seva funcionali
tat com a la qüestió estètica.

oan Raga i Serra (Grano
llers, 12-2-1959). Metge
dentista, especialista en

ortodòncia. És un dels
col.laboradors de Raga
Dentistes, fundada pel

seu germà Joaquim el 1980 i
en la qual hi treballen actual
ment un ampli equip -llei nos

tre millor actiu"- format per 9

dentistes, 7 auxiliars i 2 higie
nistes, havent aconseguit en

aquests anys ser un nom de re

ferència dins el sector. Seguint
les passes de la saga familiar,
representada durant molts

anys al club pel seu pare i ger
mans, també formà part del
BM Granollers, i jugà de central
a la divisió d'honor durant les

temporades 80-81 i 81-82.

D'aquella etapa i del seu entu

siasme pels esports, conserva

encara el record del caràcter

competitiu, tot i que ara prefe
reix compartir temps i l'amistat

que li proporciona la pràctica
del futbol sala amb els inte

grants de la Residencia de An
cianos del Padre Gómes de la

Garriga. L'aspecte social de la
vida, juntament amb les ves

sants intel.lectual (de formació
continuada dins la seva profes
sió i interès per la lectura de lli
bres com Memòria de l'infern
de Jordi Ribó i David Bassa), i
artística (entusiasme per la pin
tura en general), són altres co

ses que valora molt positiva
ment. Joan, preocupat sempre
per oferir les últimes tècniques
als seus pacients, està casat

amb Stéphanie Derid. Esperen
el seu primer fill per al proper
mes de setembre .•PACO MONJA
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